
 

 

Zkušenosti z mého zahraničního studijního pobytu 

v rámci programu Erasmus+ 

 

Jméno: Andrea Beranová 

Země: Slovensko  

Název univerzity/instituce: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košicích 

Délka pobytu: 12.2. – 28. 6. 2024 (1 semestr)  

 

Zkušenosti se studiem, zkoušky, univerzitní profesoři, výuka: 

Studium pro mě bylo velmi přínosné od samého začátku Erasmu. V semestru jsem měla 

zapsáno pět předmětů a má výuka byla po sestavení rozvrhu rozdělena do čtyř dnů. Všichni 

profesoři, s kterými jsem se setkala a vedli dané předměty, byli velmi vstřícní, mohla jsem se 

na ně kdykoliv obrátit v případě nejasností. Každý týden jsme dostali do všech předmětů úkoly, 

které musely být vypracovány, navíc jako další povinnost byly i midtermy. Zkouškové období 

bylo velmi náročné. U většiny předmětů neexistovaly opravné termíny (známka se skládala 

z midterm testu (případně eseje) a závěrečného testu, někde se i připočítávalo procento za 

aktivitu). Bylo to tedy velmi stresující. Celkově mi studium zase o něco rozšířilo vlastní hranice, 

ať už se to týká práce pod tlakem, nebo nutnosti vynaložit čas na samostudium a nenechávat 

nic na poslední chvíli. Jak jsem již zmínila, výuka byla přínosná – bylo třeba dost komunikovat 

v angličtině s ostatními studenty. Například v předmětu Creative Writing and Literary Text 

Interpretation jsme museli vytvořit skupinky, každý student měl za úkol napsat v průběhu 

semestru příběh o 12-20 stránkách + vlastní portfolio básní. Následně proběhly semináře, kde 

jsme si navzájem museli předložit kritiku.  

Fakulta byla rozdělena do několika budov. To bylo ze začátku lehce matoucí, ale rychle jsem 

se zorientovala. Nachází se skoro ve středu města, knihovna je hned vedle – mají tam hezký 

prostor k posezení, ráda jsem se tam před začátkem hodin učila. 

 



 

Zkušenosti s úrovní cizího jazyka: 

Moje úroveň angličtiny byla před odjezdem na úrovni B2, hodně jsem se bála komunikovat a 

doufala jsem, že mi tato zkušenost pomůže a to se i stalo. Především díky tomu, že jsem se 

pohybovala v okruhu ostatních Erasmus studentů, a také se účastnila ESN akcí, kde jsem měla 

možnost angličtinu plně využívat. Na začátku Erasmu mě překvapilo, jak většina Erasmus 

studentů ovládá perfektně angličtinu a měla jsem pocit, že dost zaostávám. Ale bylo důležité si 

uvědomit, že jsem přijela, abych si angličtinu zlepšila, ne abych se porovnávala. Opadla ze mě 

nervozita a nejistota mluvit a šlo to časem čím dál lépe. Rozhodně tedy mohu říct, že se moje 

úroveň zlepšila, a i že jsem překonala strach.  

Zkušenosti s ubytováním: 

Byla jsem ubytovaná v partnerské ubytovně univerzity. Ubytování vycházelo na 162 €/měsíc, 

bez Wi-Fi připojení, které pokud jste chtěli, bylo nutné zařídit a doplatit. Původně mi byla 

přidělena spolubydlící, ale ta nakonec nedorazila, takže jsem měla celý semestr pokoj pro sebe 

a sdílela jsem sprchový koutek a toaletu s druhým pokojem. Zařízení v ubytovně bylo velmi 

prosté a celkem zastaralé, ale dalo se s tím bez problému fungovat. Patro bylo společné pro 

všechny Erasmus studenty a nacházela se na něm kuchyň a studovna. Při odchodu z budovy 

bylo nutné pokaždé vrátit klíče na vrátnici, poté vám je dali opět po předložení kartičky. Budova 

se zavírala o půlnoci a otvírala každou hodinu na 15 minut a pak plně od 4 ráno, takže si bylo 

třeba příchod řádně načasovat. Ubytovna se nacházela asi 20 minut pěšky od centra města. 

Vedle byla autobusová zastávka, docházení do školy tedy bylo bez problému. V přízemí se 

nacházela prádelna, pračky fungovaly na žetony, které bylo možné koupit u paní manažerky.  

Finanční stránka výjezdu:  

Grant mi v pořádku vyšel + jsem měla našetřené nějaké peníze dopředu, hlavně na cestování.  

Erasmus Student Network, zajištěné akce/výlety/eventy ze strany univerzity: 

O ESN jsem prakticky nic nevěděla před svým příjezdem, i když jsem byla přidaná do skupiny. 

Nepředpokládala jsem totiž, že se budu účastnit akcí, protože jsem velký introvert. Každému 

Erasmus studentovi byl přidělen jeho vlastní Erasmus Buddy. Mě moje buddy kontaktovala 

emailem, byla velmi milá a nápomocná.  

Po svém první ESN akci (Slovak night) jsem byla nadšená, seznámila jsem se s několika dalšími 

studenty, vytvořila nové kontakty a užila si zábavný večer. Potom to již šlo prakticky samo. 

Účastnila jsem se, kdykoliv jsem měla čas. ESN pořádalo různé večery zaměřené na kulturu 

zemí, kde jsme se dozvěděli zajímavosti a měli možnost ochutnat jejich tradiční jídla. Měli jsme 

i třeba hospodské kvízy, karaoke nights, bowlingy, Gala diner, sportovní akce atd.  

Byla jsem nakonec strašně ráda, že jsem se donutila jít a nepromarnila tuto šanci něco zažít a 

poznat mnoho výjimečných lidí.  

 

Tipy: 



 

1. Využít Green Erasmus – vyjet vlakem, z Prahy jede několik přímých spojení do Košic. 

 

2. Zařídit si u ZSSK bílou kartičku – lze to udělat online, kartička obsahuje registrační 

číslo, které pak zadáte u konkrétního spoje a můžete mít dopravu vlakem zdarma (platí 

jen po Slovensku a jen na některé spoje). 

 

3. Být ve Whatsapp ESN skupině – pozvánka mi přišla na začátku Erasmu, někdy je ale 

třeba požádat o přidání. Informují tam o nadcházejících akcích, případně poskytují 

cenné rady k vašemu pobytu.  

 

Nezapomenutelný zážitek: 

Erasmus byl v mém případě naprosto spontánním rozhodnutím. Sice jsem vždycky chtěla 

někam vycestovat, ale nemyslela jsem si, že se k tomu skutečně odhodlám – a to ještě sama. 

Šla jsem prakticky do neznáma, neměla jsem žádné představy ani očekávání. Myslím, že právě 

díky tomu se z toho stalo něco naprosto nezapomenutelného. Tahle zkušenost mě mnohému 

naučila a otevřela mi oči. Občas to bylo psychicky náročné, to beze všeho, ale v každém případě 

to stálo za to. Jsem vděčná za každou novou vzpomínku, přátelství a zážitek. Košice pro mě 

navždy zůstanou speciálním místem, kde se vždycky ráda ukážu a připomenu si, co jsem tam 

zažila.  

 

Vzkaz studentům, kteří zvažují výjezd: 

Když jsem se ptala ostatních studentů proč se rozhodli vyjet na Erasmus na Slovensko často se 

odpověď opakovala – Because of cheap beer! No pro nás Čechy moc levné nebylo, ale dobře. 

:D Z toho vyplývá, že není třeba hledat moc důvodů proč na Erasmus vyrazit. Každopádně i 

tak je třeba si výjezd řádně promyslet – řeknete si, že jeden semestr odloučení od rodiny, nebo 

přátel nic podstatného nemůže změnit, ale to je velký omyl. Hodně lidí si Erasmus představuje 

jako samou zábavu, hromadu cestování a minimum učení, ale takové představy bych se 

nedržela. Musela jsem se opravdu aktivně učit a připravovat. Samozřejmě, záleží i na tom, jaké 

předměty si navolíte (+ já studuji dva obory, musela jsem plnit online poměrně dost povinností 

ještě k předmětům k druhému oboru). Erasmus je jistým způsobem výzva, do které se vyplatí 

jít. 

Fotografie: 

 

 

 



 

☒    Zaškrtnutím tohoto políčka souhlasím se zpracováním osobních údajů, které jsem poskytl v tomto 

formuláři, vč. poskytnutých fotografií.1 

 

1 Slezská univerzita v Opavě (dále jen „SU“) bude osobní údaje zpracovávat v poskytnutém rozsahu pouze v souvislosti s propagací SU a 

motivací dalších studentů k zahraničním výjezdům. SU bude osobní údaje (texty a fotografie) zpracovávat zejména jejich zveřejněním, a to 
na webu SU, sociálních sítích SU a informačních obrazovkách v budovách SU. SU bude poskytnuté osobní údaje zpracovávat do doby plnění 
účelu jejich poskytnutí, popř. dokud není udělený souhlas odvolán. 

Souhlas se zpracováním osobních údajů lze kdykoli bezplatně odvolat, a to zasláním e-mailu na adresu (gdpr-dpo@slu.cz). Toto odvolání se 
může vztahovat vůči celému rozsahu uděleného souhlasu nebo vůči jeho konkrétní části. Odvoláním souhlasu není dotčena zákonnost 
zpracování vycházejícího ze souhlasu, který byl dán před jeho odvoláním. Další informace o zpracování osobních údajů, vč. Vašich práv jsou 
uvedeny na https://www.slu.cz/slu/cz/pravniudaje 

 



 



 



 

 


